2019年“一带一路”国家动物疫情疫病防控合作研修班项目简介表

	项目名称 
	2019年“一带一路”国家动物疫情疫病防控合作研修班

	承办单位
	江苏检验检疫质量研究中心（江苏商检培训中心）

	举办时间
	2021年5月12日至6月1日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	“一带一路”国家
	计划人数
	20人

	培训目标
	使学员了解中国动物检验检疫法律法规体系；了解中国动物疫情疫病管理体系；了解动物检验检疫在经济、社会、生态环境及国际贸易等领域发展中的地位和作用；使学员初步掌握如何利用动物检疫技术和手段，促进经济、社会、生态环境及国际贸易等领域的发展；加深学员对动物疫情疫病防控在国家发展所起作用的认识；学员结业时，能根据所学知识，结合本国动物检疫工作实际，提出疫情疫病防控建议。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：海关，动物疫情疫病防控
——工作岗位：从事进出口动物产品贸易、动物防疫、动物检疫、兽医、食品安全监管方面的官员

	
	年龄
	不超过受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	能够按时参加线上培训课程

	
	语言能力
	学员应具备项目工作语言听、说、读、写能力

	
	其 它
	能够使用腾讯会议，完成项目日程

	培训内容介绍
	1. 主要培训课程及内容介绍
（1）中国国情：主要介绍中国的政治、经济、社会、文化等发展现状
（2）“一带一路”倡议与国际合作：介绍中国关于“一带一路”的倡议和合作

（3）新冠病毒疫情防控：分享介绍中国新冠病毒疫情的防控经验

（4）中国进出境动物检疫体系：介绍中国动物检疫管理体系，中国与世界动物卫生组织（OIE）合作情况
（5）进出境动物及其产品检疫准入：介绍中国进境动物及其产品检疫准入法律法规、技术标准等内容
（6）水生动物疫病：介绍水生动物主要疫病及其流行病学特点，水生动物诊断技术和水生动物检疫采样规范
（7）口蹄疫、小反刍兽疫及其防控：介绍口蹄疫、小反刍兽疫流行趋势，病原学、感染途径和致病性、流行病学、临床症状、病理变化、诊断技术、口岸查验和防控等
（8）非洲猪瘟及其防控：介绍全球非洲猪瘟流行趋势，非洲猪瘟病原学、感染途径和致病性、流行病学、临床症状、病理变化、诊断技术、口岸查验和防控等
（9）禽流感及其防控：介绍全球禽流感流行趋势，病原学、感染途径和致病性、流行病学、临床症状、病理变化、诊断技术、口岸查验和防控等
（10）牛结节性皮肤病及其防控：介绍全球牛结节性皮肤病流行趋势，病原学、感染途径和致病性、流行病学、临床症状、病理变化、诊断技术、口岸查验和防控等
（11）动物检疫处理技术：介绍动物检疫处理基本知识，动物检疫处理技术与方法，重要动物疫病检疫处理技术指标
（12）动物实验室检测技术：介绍动物疫病实验室检测技术
（13）中国进出境动物疫病监测：介绍中国进出境动物疫病的监测和管理
（14）重大动物疫病防控与疫情监测：介绍中国重大动物疫情疫病诊断、防控、监测及应急预案制定、舆情应对等内容
2. 云参观考察介绍
（1）拟安排学员云参观中国-缅甸进口活牛无疫区建设，就进口活牛无疫区建设进行线上考察学习与交流；
（2）拟安排学员云参观从化马场，就中国马场的疫情疫病防控进行线上考察学习与交流；
（3）拟安排学员云参观淹城野生动物园，就中国进境动物疫情防控进行线上考察学习与交流；

3. 云文化体验
（1）拟安排学员云文化体验中国茶艺，邀请国家高级茶艺师进行线上展示；

（2）拟安排学员云文化体验常州博物馆、规划馆，就常州历史文化与城市建设规划进行线上考察与体验。

4. 主讲人整体情况介绍

（1） 蒋原，上海海关副关长，党组成员，博士研究生学位，研究员，海关总署食品安全专家

（2） 沈一林，原常州市人民政府外事办公室主任。主讲中国国情

（3） 苏瑞娜，南京市委党校副教授，博士，尚道社会研究所研究员，长期从事国际战略、  

国际政治经济学研究

（4） 卢钟山，南京海关一级巡视员，卫生检疫专家
（5） 张敬友，宿迁海关关长，二级总监，动物检疫专家

（6） 刘荭，深圳海关研究员，动物检疫专家

（7） 徐自忠，昆明海关一级巡视员，动物检疫专家
（8） 邵国青，江苏省农科院研究员，获国家科技进步二等奖
（9） 梁成珠，青岛海关二级研究员，获禽流感研究获省部级一等奖
（10） 张永年，天津海关副处长，动物检疫专家
（11） 李建，上海海关研究员，动物检疫专家
（12） 窦树龙，海关总署处长，动物检疫专家
（13） 董永毅，江苏省动物疫病控制中心研究员，动物检疫专家
研修班还会邀请其他动物疫情疫病专家学者进行授课。
5. 学员需准备的材料
为了与学员更好的交流，研修班准备了7个与主题相关的研讨。前期安排“各国动物疫情防控需求交流”，请学员准备贵国动物疫情疫病防控的概况和需求。中期结合课程，采取上午上课，下午深入研讨的形式，研讨主题包括：进出境动物检疫准入研讨、非洲猪瘟防控经验交流、禽流感防控经验交流、常用动物检疫处理技术研讨交流、动物实验室检测技术发展趋势研讨等，为方便与中国专家的交流，请学员准备好相关主题的交流材料。最后安排“项目总结及后续行动计划讨论”。

6. 结业测试/评估
以课程完成度评估

	举办地点
	江苏省常州市
	云参观考察地点
	江苏省常州市、南京市，
广东省广州市

	备注
	1. 本次培训使用腾讯会议平台进行线上培训。

2.请学员遵守中国的法律和培训班的相关规定和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。

3. 课前准备：需提前15分钟进入腾讯会议平台准备上课，将个人姓名改为英文（国别+姓名）。

4. 纪律要求：在项目实施过程中，请严格遵守项目日程安排，不得擅自安排与培训无关的活动、不得无故退出培训等。

5. 学员按照日程安排准备相关研讨材料，按照要求准备相关素材。

	承办单位简介
	江苏检验检疫质量研究中心成立于2005年，是隶属于南京海关的具有独立法人资格的事业单位。

中心是集质量研究、国际交流、综合培训、管理咨询等于一体的质量科学研究机构；是总署的国际合作交流基地、非洲国家技术法规研究和培训基地、认证认可创新基地和进出口商品质量安全一级监测点。现设有规划发展部、质量研究咨询部、国际交流合作部、国内培训部、宏观质量管理部、技术贸易措施部、综合管理部等7个主要部门；辖管中国质量认证中心（CQC）认证咨询中心和检验检疫协会常州办事处2个机构。共有正式员工40余人。

  中心自2006年9月份开始承办商务部人力资源援外培训项目，至2020年底共成功承办了191期援外培训项目，办班语言涉及英语、法语、俄语、阿拉伯语、西班牙语、葡萄牙语、柬埔寨语、蒙古语和老挝语9个语种，培训了来自世界五大洲140个国家和国际组织的5101名官员和技术人员，全面覆盖“一带一路”沿线国家以及非洲、中东欧、拉美和亚洲所有发展中国家；商品检验、动物检疫、植物检疫、卫生检疫、食品安全、认证认可、标准化、计量、原产地、贸易便利化、海关管理、环境卫生、市场监管、知识产权等多个领域。

	承办单位联系方式
	项目联系人：
金亚燕（女士）/沈倩兮（女士）
办公电话：0086-519-86909915
手机：0086-13906116641（金）；0086-15161107207（沈）
传真：0086-519-86909912
E-mail：jsiq2006@126.com
微信号：estellastart /sandyffff


Seminar on Cooperation in Animal Epidemic Prevention and Control for Belt&Road Countries

Project Descriptions

	Project Name
	Seminar on Cooperation in Animal Epidemic Prevention and Control for Belt&Road Countries

	Organizer
	Jiangsu Inspection and Quarantine Institute of Quality (Jiangsu Commodity Inspection Training Center)

	Date
	May 12, 2021-June 1, 2021
	Language
	English

	Country Invited
	Belt&Road Countries
	Number of Participants
	20

	Objectives
	This seminar will help the participants to learn the law and regulation system of animal inspection and quarantine in China, management system of animal epidemics in China. It will also enable the participants to realize the significance and function of animal inspection and quarantine in the areas of economy, society, ecological environment and international commerce, and thus basically master the technologies and methods of animal quarantine so as to promote the development in the above fields. It will make the participants better acquaint themselves with the role that animal epidemic prevention and control play in their separate national development. And it will develop the participants’ ability of proposing suggestions about epidemic prevention and control based on their achievements in the program and the practical situation in their separate country.

	Requirements for Participants
	Professional Background
	--Field or profession: customs, animal epidemic prevention and control.

--Position: officials who are responsible for import & export animal product trade, animal epidemic prevention and control, animal quarantine, veterinarian, and food safety supervision.

	
	Age
	Not exceeding the legal retirement age of the country invited.

	
	Physical Situation
	Be in good condition, and able to attend the online training class on time.

	
	Language Ability
	Be fluent in listening, speaking, reading and writing in English.

	
	Other Requirements
	Have access to “Tencent Meeting/Voov Meeting” to complete schedule.

	Introduction to the Training Content
	1. Introduction to the main courses and contents:
1) China's National Situation: introduction to the politics, economy, society, culture and other development in China.
2) “Belt and Road” Initiative of China and International Cooperation: introduction to the “Belt and Road” Initiative of China and the relevant international cooperation.

3) Prevention and Control of Covid-19 Pandemic: sharing of China’s experience in prevention and control of Covid-19 pandemic at frontier ports.
4) China Entry-Exit Animal Quarantine System: introduction to the animal quarantine management system, the cooperation between China and OIE.
5) Quarantine and Access of Entry-Exit Animal and its Product: introduction to the laws, regulations, technological standards about the quarantine and access of China entry animal and its product.
6) Aquatic Animal Epidemics: introduction to the major aquatic animal epidemic and its epidemiological characteristic, diagnostic methods and quarantine sampling standards.
7) Aftosa, Peste des Petits Ruminants and its Prevention and Control: introduction to the global epidemic trends of Aftosa and PPR, and its aetiology, rout of infection and pathogenicity, epidemiology, clinical symptoms, pathological changes, diagnostic methods, inspection, prevention and control at frontier ports.

8) African Swine Fever and its Prevention and Control: introduction to the global epidemic trends of ASF, and its aetiology, rout of infection and pathogenicity, epidemiology, clinical symptoms, pathological changes, diagnostic methods, inspection, prevention and control at frontier ports.

9) Avian Influenza and its Prevention and Control: introduction to the global epidemic trends of Avian Influenza, and its aetiology, rout of infection and pathogenicity, epidemiology, clinical symptoms, pathological changes, diagnostic methods, inspection, prevention and control at frontier ports.
10) Lumpy Skin Disease and its Prevention and Control: introduction to the global epidemic trends of LSD, and its aetiology, rout of infection and pathogenicity, epidemiology, clinical symptoms, pathological changes, diagnostic methods, inspection, prevention and control at frontier ports.
11) Animal Quarantine Treatment Methods: introduction to the common knowledge about animal quarantine treatment, treatment method for animal quarantine, technological index of quarantine treatment of critical animal epidemics.
12) Animal Testing Methods at Lab: introduction to animal testing methods at lab.
13) China Entry-Exit Animal Epidemics Surveillance: introduction to surveillance and management of China Entry-Exit animal epidemics.

14) Major Animal Epidemics Prevention and Control, and Surveillance: introduction to diagnosis, prevention and control, surveillance, emergency planning and response of major animal epidemics in China.
2. Introduction to the online visits:

1) Online visit to China-Myanmar Import Live Cattle Nonepidemic Area, study and discussion of its construction.

2) Online visit to Conghua Horse Breeding Farm, study and discussion of epidemic prevention and control in the horse breeding farm.

3) Online visit to Yancheng Wild Animal Park, study and discussion of China entry animal epidemic prevention and control.

3. Introduction to the online cultural experience:

1) Online cultural experience of Chinese Tea Art, invite the national senior tea art specialist to give an online performance.

2) Online cultural experience of history, culture and city planning of Changzhou city via an online visit to the Changzhou Museum and City Planning Hall.

4. Introduction to the lecturers:
1) Jiang Yuan: Deputy Commissioner of Shanghai Customs, Member of the CPC Leading Group, Doctoral Degree, Researcher, Food Safety Expert of GACC.

2) Shen Yilin: Former Director of Foreign Affairs Office of Changzhou Municipal Government, Lecturer in Introduction to China.
3) Su Ruina: Associate Professor of Party School of the Nanjing Municipal Committee of C.P.C., Doctor, Researcher of Shangdao Institute for Social Research, Researcher Specialized in International Strategy and International Political Economy.
4) Lu Zhongshan: First Grade Counsel of Nanjing Customs, Health Quarantine Expert.
5) Zhang Jingyou: Commissioner of Suqian Customs, Second Grade Inspector-General, Animal Quarantine Expert.
6) Liu Hong: Researcher of Shenzhen Customs, Animal Quarantine Expert.
7) Xu Zizhong: First Grade Counsel of Kunming Customs, Animal Quarantine Expert.
8) Shao Guoqing: Researcher of Jiangsu Academy of Agricultural Sciences, Second Prize Winner of the State Scientific and Technological Progress Award.

9) Liang Chengzhu: Second Grade Researcher of Qingdao Customs, First Prize Winner of the Provincial and Ministerial Research on Avian Influenza.

10) Zhang Yongnian: Deputy Director of Tianjin Customs, Animal Quarantine Expert.

11) Li Jian: Researcher of Shanghai Customs, Animal Quarantine Expert.

12) Dou Shulong: Director of General Administration of Customs, Animal Quarantine Expert.

13) Dong Yongyi: Researcher of Jiangsu Center for Disease Control and Prevention, Animal Quarantine Expert.

And other experts in animal epidemics.
5. Materials that participants must prepare:

For better exchanges with participants, there will be 7 symposiums on this seminar.

In the early phase, the symposium topic will be ‘demands for animal epidemic prevention and control in different countries’, and thus, participants must prepare introductions to and demands for their animal epidemic prevention and control.

In the middle phase, there will be lectures in the morning and symposiums in the afternoon. Those symposium topics will be ‘Entry-Exit Animal Quarantine Access, African Swine Fever, Avian Influenza, Common Animal Quarantine Treatment Methods, Development Trends of Animal Testing Methods at Lab’, and thus, participants must prepare relevant materials for communication.

In the late phase, there will be ‘program conclusion and discussion about the follow-up action’.

6. Graduation test/evaluation:

Evaluation based on the completion degree of the program.

	Venue
	Changzhou, Jiangsu
	Place of Oneline Visit
	Changzhou, Jiangsu

Nanjing,Jiangsu

Guangdong, Guangzhou

	Notes
	1. This seminar will be organized via online platform VOOV Meeting/Tecent Meeting.

2. Participants are required to abide by the laws of China and the relevant rules and teaching disciplines of the seminar, the attendance will be the standard for certificate issuance.

3. Preparation before training: please enter the VOOV Meeting/Tecent Meeting platform 15 minutes in advance for the lectures, change your name into English (country + name).

4. Discipline requirements: During the implementation of the project, please strictly follow the project schedule. Do not arrange activities unrelated to the training without authorization or withdraw from the training without any reason.

5. Participants shall prepare relevant seminar materials according to the schedule and provide relevant electronic materials as required.

	Briefing of the Organizer
	Established in 2005, Jiangsu Inspection and Quarantine Institute of Quality (hereinafter referred to as JSIQ) is a public institution affiliated to the Nanjing Customs with independent legal personality.

JSIQ is a scientific research institute of quality integrated with quality research, international exchange, comprehensive training and management consultation. It now has seven departments namely Department Planning and Development, Department of Quality Research and Consultation, Department of International Communication and Cooperation, Department of Domestic Training, Department Macro Quality Management, Department of Technical Trade Measures, Department of Comprehensive Management. It administers certification consultation center of CQC and China Entry-Exit Inspection and Quarantine Association Changzhou Branch, holding 40 staff members.

JSIQ started to undertake the human resource foreign aid training programs of Ministry of Commerce since September 2006, and had undertaken 191 foreign aid training programs concerning quality inspection successfully by the end of 2020. The languages we use in class include English, French, Arabic, Russian, Spanish, Portuguese, Cambodian language, Mongolian and Laos. We have received 5101 officials and technicians from 140 countries and international organizations, covering the places along the B&R and all the developing countries in Africa, Central and Eastern Europe, Latin America. The subjects have covered commodity inspection, animal and plant quarantine, health and quarantine, food safety, certification and accreditation, standardization, metrology, origin business of Customs, trade facilitation of Customs, management of Customs, Environmental Health, Market Supervision, Intellectual Property, etc.

	Contact Information of the Organizer
	Project Contact:

Jin Yayan (lady)/Shen Qianxi (lady)

Office Tel.: 0086-519-86909915

Cell Phone: 0086-13906116641 (Jin)；0086-15161107207 (Shen)

Fax Number: 0086-519-86909912

E-mail：jsiq2006@126.com

We Chat: estellastart /sandyffff


